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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU HUDEBNÍ FAKULTY JAMU 23. 10. 2023 
 
Přítomni (9): prof. Jan Jiraský, Ph.D. (předseda), prof. Martin Opršál (místopředseda, přítomen do 
bodu 5 včetně), Anežka Pokorná (tajemnice), doc. Květa Horáčková, doc. Jakub Klecker, MgA. Ivana 
Mikesková, Ph.D., MgA. Martin Hroch, Ph.D., MgA. Daniela Peclová; MgA. Adam Závodský (od bodu 
2 dále jako řádný člen senátu) 

Omluveni (0):   

Hosté (4) prof. Barbara Willi, Ph.D. (děkanka), doc. Jana Goliášová (proděkanka), MgA. Filip Urban 
(v průběhu bodů 1 a 2 jako kandidát na člena senátu, s nevyjasněným členstvím, od bodu 2 dále jako 
náhradník), MgA. Adam Závodský (v průběhu bodů 1 a 2 jako kandidát na člena senátu) 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

1) Předsedající prof. Jiraský konstatoval, že zasedání svolal v souladu s jednacím řádem a uznal senát 
usnášeníschopným.  

Původní program s body:  Výroční zpráva HF JAMU za rok 2022;  
Vyhláška o přijímacím řízení do navazujícího studia;  
Doplnění členstva Etické komise JAMU;  
Činnost Etické rady HF a Poradenského centra HF;  
Personální a kariérní plány;  
Různé;  

navrhl předseda rozšířit a přeskupit: Aktuální složení AS HF JAMU a současná legislativa; Výroční zpráva 
HF JAMU za rok 2022; Vyhláška o přijímacím řízení do navazujícího studia; Doplnění členstva Etické 
komise JAMU; Činnost Etické rady HF a Poradenského centra HF; Personální a kariérní plány; Nominace 
zástupců HF JAMU do RVŠ; Různé. Senát návrh programu hlasováním jednomyslně schválil. 

2) Aktuální složení AS HF JAMU a současná legislativa. 

Senátor MgA. Adam Závodský v červnu 2023 absolvoval magisterské studium, přestal být členem 
akademické obce, následně byl přijat do DSP a opět se stal členem akademické obce. Senát je tedy 
postaven před otázku, zda MgA. Závodský ztratil své členství v senátu a má být nahrazen náhradníkem 
s nejvyšším počtem hlasů – MgA. Filipem Urbanem. Senát se s ohledem na složitost problému 
důkladně seznámil s příslušnými pasážemi zákona č. 111/1998 a Volebního řádu AS HF JAMU, které 
definují výjimku – možnost zachování členství v AS po ukončení studia, pokud student pokračuje 
v bezprostředně navazujícím studiu dalším. Senát se seznámil s různými interpretacemi uvedených 
předpisů jak ze strany právníků JAMU, tak ze strany jiných právníků specializujících se na VŠ legislativu 
a působících na právnických fakultách. Předseda upozornil na skutečnost, že se nynější náhradník MgA. 
Filip Urban ocitl před rokem ve stejné situaci jako nyní MgA. Adam Závodský a po vzoru tradičního 
výkladu právního oddělení JAMU byl vzhledem k přechodu mezi dvěma stupni studia zbaven členství 
v AS HF JAMU (jednalo se o předchozí funkční období senátu). Zákon o VŠ 111/1998 sb., §26, čl. 3 i 
Volební řád AS HF JAMU definují výjimku, podle níž může student při přechodu mezi dvěma studii 
zůstat senátorem. Oba předpisy operují s termínem bezprostředně navazující studium, čímž však zákon 
pravděpodobně nemíní pouze navazující magisterské studium, ale jakékoliv další studium, které 
navazuje v nejbližším možném období na studium předchozí. Volební řád smí přesněji definovat  
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podmínky výjimky dané zákonem. Senát nyní může navrhnout jeho změnu ve směru přesnější definice, 
aby nadále podobné situace nemusel složitě řešit. Inspiraci lze najít například ve volebních řádech AS 
právnických fakult. Senátoři apelovali na selský rozum a spravedlivou možnost výjimku ekvivalentně 
uplatnit ve všech případech, nejen při přechodu z bakalářského studia do magisterského. Žádné 
studium, ani navazující magisterské, nenavazuje na to předchozí zcela bezprostředně, tedy bez 
přerušení členství v akademické obci. Časový odstup studií je podobný, ať se jedná o přechod 
z bakalářského do magisterského, nebo z magisterského do doktorského. Současný Volební řád AS HF 
JAMU připouští různý výklad, tedy i možné zpochybnění členství obou potenciálních členů - jak 
senátora, u něhož byla uplatněna výjimka, tak senátora náhradníka.    

Po důkladné diskusi legislativního rámce, obecné shodě na potřebě situaci řešit a nástinech několika 
možných řešení navrhl předseda Jiraský protentokrát ještě postupovat dle tradiční „judikatury“ JAMU 
a obsadit post náhradníkem, a to zejména s ohledem na precedens týkající se osoby nynějšího 
náhradníka MgA. Filipa Urbana, jehož senát před rokem v obdobné situaci po ukončení magisterského 
stupně zbavil členství, ačkoliv poté bezprostředně (ve stejném akademickém roce) pokračoval ve 
studiu DSP. Předseda navrhuje nejprve precizovat Volební řád a teprve příště postupovat novým 
způsobem, tj. zachovávat členství při přechodu z jednoho studia do jakéhokoliv jiného v rámci HF 
JAMU.  

Senátorky MgA. Peclová a Anežka Pokorná navrhly opačný postup, tj. uplatnit princip výjimky již 
v případě MgA. Závodského. Předseda upozornil na problematičnost takového užití stejného předpisu 
dvojím, navzájem opačným způsobem, pokaždé však v neprospěch stejného studenta, MgA. Urbana.  

Předseda dal hlasovat o obou návrzích v pořadí dle podání. Zasedání mezitím opustili MgA. Závodský 
a MgA. Urban.  

Hlasování o návrhu předsedy: 3 hlasy pro, 5 proti. Návrh nebyl přijat. MgA. Filip Urban se nestal členem 
senátu a zůstává náhradníkem.  

Hlasování o návrhu senátorek: 5 hlasů pro, 3 proti. Návrh byl přijat. MgA. Adam Závodský zůstává 
členem AS HF JAMU.  

Na zasedání se vrátili MgA. Závodský a MgA. Urban a bylo jim sděleno rozhodnutí. Předseda se MgA. 
Urbanovi omluvil za celou situaci. 

3) Výroční zpráva HF JAMU.  

Senát se seznámil s předloženým návrhem Výroční zprávy HF JAMU o činnosti a hospodaření za rok 
2022. Nikdo nevznesl připomínky. Předseda dal hlasovat o schválení návrhu výroční zprávy: 9 hlasů 
pro, 0 proti. Rozhodnutí: Výroční zpráva byla schválena. 
 
4) Vyhláška o přijímacím řízení do navazujícího studia. 
Senát se seznámil s návrhem Vyhlášky pro přijímací řízení ke studiu v akademickém roce 2024/2025 
s komentářem přítomné proděkanky doc. Goliášové zastupující děkanku v rámci tohoto bodu.  
Senátor prof. Opršál navrhl doplnění chybějícího slova bakalářský na 4. řádku 4. odstavce. Proděkanka 
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vysvětlila zdroj předloženého znění v jiném dokumentu, zároveň si návrh doplňku osvojila. Shodné 
znění bude přeneseno i do zdrojového dokumentu.  
Senát hlasoval o schválení vyhlášky s výsledkem:  9 hlasů pro; 0 proti.  Senát schválil Vyhlášku pro 
přijímací řízení ke studiu v akademickém roce 2024/2025 
 
5) Doplnění členstva Etické komise JAMU (dále EK).  

Předsedkyně EK vyzvala AS HF JAMU k doplnění chybějícího člena z řad studentů HF. MgA. Závodský 
své členství ztratil ukončením magisterského studia. Jednací řád EK nedefinuje výjimku pro překlenutí 
členství při přechodu do jiného studia, jedná se tedy o zcela novou nominaci. Předseda AS HF navrhuje, 
s přihlédnutím k celé situaci a k výsledku hlasování prvního projednávaného bodu zasedání, nominaci 
MgA. Filipa Urbana. Senátorka Pokorná takové zdůvodnění návrhu nepokládá za dostatečné 
a navrhuje MgA. Adama Závodského. Senátor Jiraský doplňuje zdůvodnění svého návrhu na MgA. 
Urbana – na základě dosavadních zkušeností pokládá MgA. Urbana za ideálního, důvěryhodného 
kandidáta. Senát hlasuje o obou návrzích v pořadí dle podání. Zasedání před hlasováním opouští 
senátor Závodský.  
Návrh prof. Jiraského: 4 hlasy pro, 4 proti. Návrh nebyl schválen.  
Návrh Anežky Pokorné : 4 hlasy pro, 4 proti. Návrh nebyl schválen. 
 

6) Činnost Etické rady HF a Poradenského centra HF.  

Senát požádal „peacemakerku“ HF JAMU dr. Mikotovou a děkanku HF JAMU o zhodnocení činností 
Poradenského centra HF JAMU a Etické rady HF JAMU, včetně jejich vzájemné spolupráce a koordinace, 
rovněž koordinace s Etickou komisí JAMU. Dr. Mikotová zpracovala přehlednou písemnou zprávu, 
která je přílohou tohoto zápisu. Přítomná děkanka odpověděla na otázky senátu a osvětlila důvody 
vícekolejného zázemí v oblasti etiky a psychologické péče na HF. 

7) Personální a kariérní plány.  

Děkanka osvětlila důvody a benefity pětiletých plánů s desetiletým výhledem, nedávno vypracovaných 
a odevzdaných každou katedrou HF. Předseda Jiraský upozornil na fakt, že plán vedoucího katedry 
např. na habilitaci toho a nehabilitaci onoho pedagoga lze vnímat ze strany pedagogů i jako 
diskriminaci či šikanu. Dle předpisů mají totiž všichni stejné právo habilitovat a vedoucí katedry nemá 
pravomoc ani nástroj do těchto procesů zasahovat. Nemůže se tedy jednat o oficiální plán, nanejvýš 
o prognózu. Pokud existují na jedné katedře např. dva odborní asistenti se stejnou praxí, přijatí na 
stejnou práci ve stejné době, těžko lze jednomu habilitaci navrhnout a druhému se ji snažit upřít. 
Akademický pracovník beztak žádá o zahájení habilitačního řízení přímo děkanku, bez ohledu na názor 
vedoucího katedry. Ten se o řízení dozví třeba až na Umělecké radě nebo ze zápisu. Děkanka 
v odpovědi odmítá možnost šikany a poukazuje na obecný, nadfakultní požadavek těchto plánů i jejich 
význam - mj. zřetelně zdůvodňují relativně velmi vysoký počet docentů a profesorů na HF, vyjadřují 
představu vedoucích o směřování jednotlivých kateder.  

Předseda upozornil na problém nepředpokládaného zveřejnění všech plánů s citlivými údaji napříč 
katedrami. Děkanka tento postup zdůvodnila nutností transparentních poměrů, kdy každá katedra 
potřebuje znát i celkovou situaci, svou pozici mezi ostatními. Omluvila se za případné škody vzniklé 
zveřejněním údajů napříč katedrami.   
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8) Nominace zástupců HF do Rady vysokých škol.  

Předseda navrhl tajemnici fakulty, Ing. Janu Vondráčkovou. Návrh byl hlasován: 9 hlasů pro, 0 proti. 
Senát nominoval ing Vondráčkovou do RVŠ.  
Zbývá najít a nominovat studentského zástupce HF – náhradníka pro RVŠ.    
Zasedání opustili senátoři doc. Klecker a dr. Hroch.      

9) Různé.  

Senátorky a senátoři studentské části senátu nabízejí zviditelnění AS HF JAMU formou zveřejnění videí. 
Na příštím zasedání bude představen příklad takové propagace a senát se k němu vyjádří. Cílem je 
zlepšit komunikaci senátu a akademické obce.  

Senát obdržel v den zasedání žádost o podporu iniciativy „manželství pro všechny“. Vyjádření senátu 
má pro žadatele význam do 6. 11. 2023. Většina přítomných projevuje zájem hlasovat ihned o případné 
podpoře. Předsedovi připadá zvláštní, že žadateli nestačí nedávno vyjádřená podpora celé JAMU, tedy 
obou fakult prostřednictvím AS JAMU, a žádá ještě o podporu každé fakulty zvlášť. Senátorka 
dr. Mikesková upozornila na fakt, že e-mail s žádostí neobdržela, tudíž o věci nemůže hlasovat. Senát 
jako celek tedy není k hlasování o návrzích v této věci připraven a potřebuje časový prostor ke studiu 
žádosti a podkladů. Dle jednacího řádu lze případné hlasování do 6. 11. uskutečnit na zasedání 
svolaném dle čl. 17 a 21 jednacího řádu, pokud o to požádá třetina členstva senátu. Přítomné senátorky 
doc. Horáčková, MgA. Peclová, A. Pokorná a senátor MgA. Závodský tuto žádost předsedovi ještě 
během zasedání podávají. Předseda přislíbil, že se pokusí svolat příští zasedání do 6. 11. 2023, 
poděkoval všem přítomným i nepřítomným a ukončil zasedání.   

    

25. října 2023 zapsal prof. Jiraský 
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